
Oznámení přerušení provozování živnosti  

 
Přerušení provozování živnosti upravuje § 31 odst. 11 až 13 živnostenského zákona. Pokud se 

podnikatel rozhodne přerušit provozování živnosti a toto přerušení oznámí živnostenskému 

úřadu, je provozování živnosti přerušeno dnem doručení oznámení o přerušení 

živnostenskému úřadu, nebo pozdějším datem uvedeným v oznámení. 

Živnostenský úřad na základě oznámení podnikatele zapíše tyto skutečnosti do 

živnostenského rejstříku a o provedeném zápisu informuje podnikatele. 

 

Kdo je oprávněn v této věci jednat: 

Fyzická osoba – podnikatel příp. zmocněnec na základě písemné plné moci. 

Právnická osoba – statutární orgán, příp. zmocněnec na základě písemné plné moci. 

 

Kde, s kým a kdy můžete tuto životní situaci řešit: 

Na kterémkoli obecním živnostenském úřadu v České republice. 

Na území MČ Praha 22: 

Úřad městské části Praha 22 

živnostenský odbor 

Nové náměstí 1250, 104 00 Praha 10 

- úřední dny - pondělí, středa 08:00 - 17:30 hod. 

Odborní referenti: 

Ing. Markéta Antošová – (tel:271071847) 

Věra Spálenková – (tel:271071846) 

 

Jaké jsou správní a jiné poplatky a jak je máte uhradit: 

S provedením úkonu nejsou spojeny žádné správní poplatky. 

 

Jaké jsou lhůty pro vyřízení: 

Vyznačení přerušení v provozování živnosti do příslušného živnostenského rejstříku provede 

živnostenský úřad ve lhůtě do 5 dnů od oznámení. O provedeném zápisu je podnikatel 

vyrozuměn. 

 

Jaké jsou podmínky a postup pro řešení životní situace: 

Přerušení provozování živnosti se oznamuje na formuláři Změnový list. Provozování živnosti 

lze přerušit vždy na dobu určitou (nutné vyplnit kolonku 05). Po uplynutí této doby se živnost 

automaticky obnoví. Provozování živnosti nelze přerušit zpětně. Přerušit živnost je možné 

nejdříve dnem doručení oznámení živnostenskému úřadu nebo datem pozdějším uvedeným v 

oznámení. 

I po dobu přerušení provozování živnosti se na podnikatele vztahují povinnosti uložené 

živnostenským zákonem, kromě povinností stanovených v § 31, odst. 2, které se týkají 

označení objektu, v němž má sídlo nebo odštěpný závod, povinností stanovených v odst. 9 a 

17, v § 17, odst. 4 a 8 živnostenského zákona a povinnosti splňovat podmínky odborné nebo 

jiné způsobilosti, pokud je živnostenský zákon nebo zvláštní předpisy pro provozování 

živnosti vyžadují. 

 

Jakým způsobem můžete zahájit řešení této životní situace: 

Podáním učiněným:   

• při osobní návštěvě – není třeba vyplňovat předem žádné formuláře, referent je s Vámi 

vyplní elektronicky do systému, 



 

• na příslušných formulářích přímo do podatelny Úřadu městské části Praha 22 nebo zaslat 

prostřednictvím držitele poštovní licence, 

 

• zasláním elektronicky prostřednictvím datové schránky (ID 42ebvne) nebo elektronicky do 

podatelny Úřadu městské části Praha 22 se zaručeným elektronickým podpisem (e-mail: 

podatelna@praha22.cz), 

• nebo využitím aplikace Elektronické podání (https://www.rzp.cz/registracni-

formular/cs/kompletni-podani). Správně vyplněné podání lze elektronicky přímo odeslat na 

elektronickou podatelnu (tento způsob podání vyžaduje od uživatele uznávaný elektronický 

podpis založený na kvalifikovaném certifikátu - § 6 zákona č. 297/2016 Sb., o službách 

vytvářejících důvěru pro elektronické transakce) nebo do datové schránky vybraného 

živnostenského úřadu (tento způsob podání vyžaduje, aby podávající měl svoji aktivovanou 

datovou schránku ve smyslu zákona č. 300/2008 Sb., o elektronických úkonech a 

autorizované konverzi dokumentů). 

 

Jaké sankce mohou být uplatněny v případě nedodržení předepsaných povinností: 

Dle živnostenského zákona nemá podnikatel povinnost přerušení provozování živnosti 

oznamovat. 


